
Notician de l'Associació

Formació i reciclatges

Organitzat per l'Associació es dugué
a terme, els mesos d'abril-maig, un
curset de bibliografia a càrrec de la
professora de l'Escola Leonor Vela,
que comptà amb un gran nombre
d'assistents (110 persones). El curset va
ser seguit amb gran interès, tant per la
claredat i importància de l'exposició
com pel dessig dels professionals de
posar-se al dia en totes aquelles
tècniques que evolucionen en el
transcurs del temps.

El local de l'Associació serveix sovint
de lloc de reunió per als bibliotecaris
que treballen en camps determinats i
que volen discutir i intercanviar punts
de vista sobre el seu treball. Així s'han
fet reunions de bibliotecaris de les
biblioteques d'art, de les biblioteques
de laboratoris i de les biblioteques
escolars i infantils.

L'Associació, a través d'un grup de
treball, ha participat i participa encara
en la revisió de les traduccions de les
diferents normatives ISBD que promou
i edita VInstitut Català de Bibliografia
de la Generalitat de Catalunya. Els
grups de treball vetllen per la claredat i
la fidelitat de la traducció i tenen cura,
de manera molt especial, de la nova
terminologia tècnica que aquests textos
introdueixen. La normativa ISBD és,

en aquest moment, un instrument
fonamental per a unificar, a nivell
internacional, les descripcions
bibliogràfiques de tot tipus de
documents.

L'Associació, juntament amb la
Biblioteca de Catalunya, la Biblioteca
Pública i Universitària de Barcelona,
l'Escola de Bibliología, l'Institut
Català de Bibliografia i la Xarxa de
Biblioteques Populars de la Diputació
de Barcelona, ha format part d'una
comissió que ha estudiat la normativa
ISBD(M) i que ha decidit recomanar-
ne el seu ús a les biblioteques
catalanes. El resultat d'aquest treball
ha estat el fullet titulat Normes per a
l'ús de la ISBD(M) a les biblioteques
catalanes

Relacions amb altres Associacions

Vw-onvidades pels bibliotecaris
andalusos, una representació de quatre
persones de la Junta assistí a les
«Jornadas Bibliotecarias de
Andalucía» celebrades a Marbella del
22 al 24 d'abril. La Presidenta, Maria
Artal, llegí una ponència sobre «Las
asociaciones de bibliotecarios:
dinámica y perspectivas», que va ser
seguida amb gran interès, especialment
perquè els bibliotecaris d'Andalusia
estaven en un procés de formació
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d'una «Asociación Andaluza de
bibliotecarios», els estatuts de la qual
es van aprovar el final de les jornades.

També es llegí una comunicació de
Teresa Rovira sobre la historia de les
Biblioteques Populars.

Arran d'aquestes jornades s'espera
tenir propers contactes i col·laboracions
amb els bibliotecaris d'Andalusia, els
quals varen manifestar el seu interès
per la nostra experiència i realitat.
D'altra banda, en les seves primeres
reivindicacions està la sol·licitud que es
creï una Escola de Bibliología a
Granada, per tal d'ajudar a solucionar
el seu dèficit de professionals
bibliotecaris.

—L'Associació de bibliotecaris
francesos del CEBRAL va organitzar a
Carcassona una trobada en què
tractava del tema «Les bibliothèques
en question». Per la Junta hi van
assistir Maria Artal i Concepció
Carreras. També hi foren convidades
Montserrat Roca, ex-presidenta, i Pilar
Llopart, Cap de Secció de Biblioteques
de la Generalitat de Catalunya.

—Hem rebut la notificació que la
delegació d'ANABAD a Catalunya ha
acordat, en la seva darrera Assemblea
General, de dissoldre's, vistes les
escasses possibilitats d'actuar que els

deixava la promulgació dels nous
estatuts elaborats a Madrid. Cal
lamentar, a més, que la nova Junta
d'ANABAD a Madrid, presidida pel
català David Torra, no sembla gaire
ben disposada envers les autonomies i
la tasca que s'està fent en el camp de
les biblioteques, com ho demostren els
diversos escrits i cartes circulants,
alabant el sistema antic de
centralització bibliotecària, feta des de
Madrid.

—Al Congrés de la IFLA celebrat
aquest any a Montreal i que tractava
de les xarxes de biblioteques, hi han
assistit 12 persones en un viatge
organitzat per la mateixa Associació en
el qual s'incloïa la visita a diverses
biblioteques dels Estats Units.
De les conclusions i les impressions
d'aquest Congrés se'n parlarà en
aquest mateix Butlletí.

Defensa de la professió.

Com sempre, intentem donar
constància de la nostra presència tant
en la vida pública ciutadana com
vetllant per la professió davant les
persones responsables de la política
cultural del nostre país. Per això hem
mantingut contactes amb la diputació
de Barcelona (Sr. Dalmau, regidor
d'Escoles, i Sr. de Puig, cap de les
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biblioteques populars i de la Biblioteca
de Catalunya), Generalitat de
Catalunya (Sr. Max Canher, Conseller
de Cultura), Universitat de Barcelona
(Sr. Badia Margarit, Rector),
Ajuntament de Barcelona (Sra.
Graziela Costa, Cap de Serveis de
Descentralització Ciutadana; Sr.
Pradas, Regidor de Cultura; Sr.
Benach, Cap de Serveis de Cultura).

La nostra tasca ha anat des de vetllar
perquè els tràmits d'adscripció de
l'Escola de Bibliología a la Universitat
anessin endavant sense majors
dificultats, fins a demanar als
responsables de la política cultural de
la ciutat de barcelona una actitud clara
i coherent davant les necessitats de
lectura dels ciutadans. Tot plegat una
feina lenta, però que creiem necessària
i eficaç a la llarga.
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